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SOCIETAT

El Dret a la Igualtat de Gènere 
centrarà el Gavàmón 2022
Del 20 al 23 d’octubre se celebrarà una nova edició de la Mostra de Drets Humans

Del 20 al 23 d’octubre 
tindrà lloc el GavàMón 
quatre dies d’accions 

i activitats potents, que 
persegueixen la finalitat 
de reconeixement i sensi-
bilització envers els Drets 
Humans a Gavà. En solida-
ritat i suport amb les llui-
tes pels Drets Humans que 
s’articulen per tot el món, 
el GavàMón és un referent 
de prestigi i qualitat per fo-
mentar la cohesió social, la 
convivència i el reconeixe-
ment de la diversitat a través 
de les arts. Aquesta edició 
la Mostra de Drets Humans 
de Gavà ha decidit apostar 
pels Objectius de Desenvo-
lupament Sostenible (ODS), 
concretament, l’eix central 
serà l’Objectiu número 5, El 
Dret a la Igualtat de Gènere. 
Així ho explica l’alcaldessa, 
Gemma Badia durant la pre-
sentació de la programació 
“Volem que la dona sigui 
la protagonista d’aquests 
drets humans en tant que hi 
ha molts llocs, i ara veurem 

diferents experiències, on 
s’ens fa palés aquest incom-
pliment dels drets humans. 
Uns drets humans que hem 
de saber reivindicar, visua-
litzar també i, com no, en la 
mesura que puguem lluitar 
per a ells perquè es complei-
xin". Entre altres activitats 
es farà una taula rodona, la 
Nit Solidària, accions artís-
tiques al carrer, activitats 

escèniques, projecció d'una 
pel·lícula i exposicions.

Xarxa ciclable
L’Ajuntament de Gavà incre-
mentarà els pròxims anys la 
xarxa ciclable al municipi, 
augmentant en quinze qui-
lòmetres la trama actual. Ac-
tualment, la ciutat compta 
amb prop de 30 km d’eixos 
ciclables: els carrers de via-

nants on es permet el pas 
de bicis, els carrers de plata-
forma única, els carrils bicis 
en vorera o en calçada se-
gregats, i els ciclo-enllaços. 
S’inclou també el carril bici 
de la C-245 que ha de per-
metre una major connectivi-
tat amb Castelldefels i els po-
lígons industrials i facilitarà 
els viatges d’intermodalitat 
amb el transport públic.

Foto: Aj. Gavà

L’Ajuntament del Prat rebutja 
una protectora d’animals

El portaveu de Ciutadans (Cs) a l'Ajuntament d'El Prat 
de Llobregat, Jordi López, va lamentar que el govern 
municipal hagués rebutjat la creació d'una protectora 

d'animals de titularitat municipal i també s'hagi oposat a 
aprovar la creació d'un consell municipal de convivència, 
defensa i protecció d'animals en una ciutat on hi ha "un 
gran nombre de veïns i veïnes preocupats pels animals."

S'obre les inscripcions per a la 
45a Cursa de Karts de Coixinets

La 45a Cursa de Karts de Coixinets se celebrarà els 
dies 12 i 13 de novembre al circuit dels carrers Creu 
del Pedró i Freixes de Sant Just Desvern. És per això, 

que la oganització ha obert les inscripcions per a totes 
les persones que vulguin participar (des del passat 
13 d'octubre fins al proper 28 del mateix mes). Com a 
novetats, hi ha previst fer una festa a la pista del Canigó 
en acabar els cronometratges del dissabte. A més es 
presentarà la nova botiga de karts que comptarà amb un 
disseny de samarreta i dessuadora. 

En marxa un projecte per     
combatre la 'Covid persistent'

Les primeres persones usuàries del Programa RAF 
(Programa de Recuperació mitjançant l'Activitat 
Física i Salut Post Covid-19) ja van iniciar sessions 

de fisioteràpia i suport psicològic especialitzat. És una 
nova iniciativa de l'Ajuntament de Sant Boi per ajudar a 
contrarestar els efectes de la pandèmia sobre la vida de 
la ciutadania. Durant el curs 2022-23, el complex esportiu 
Pau Gasol acull la prova pilot d'aquest programa, en el 
qual participaran dos grups de deu persones.

Cornellà commemora els 62 
anys de vida de Sant Ildefons

L’Ajuntament de Cornellà va estrenar a la plaça de Sant 
Ildefons una exposició de gran format que té l’objectiu 
de dirigir una mirada retrospectiva als orígens del 

barri, a la seva construcció i creixement, i a la seva realitat 
actual, així com, també, donar a conèixer els projectes 
que dibuixaran el seu futur. “Sant Ildefons. Una història 
compartida” estarà instal·lada fins al 8 de desembre en una 
carpa, davant del Centre Cívic de Sant Ildefons. Serà oberta 
cada dia, de 9 a 14 hores i de 16 a 20 hores. L'exposició, 
comissariada per l'historiador Pere Guaita i produïda pel 
departament de Patrimoni Cultural del consistori, ha 
recollit, entre altres materials, nombrosos testimonis orals 
i gràfics que han aportat els veïns i les veïnes del barri. Hi 
podrem descobrir com ha estat històricament aquesta 
“ciutat a la ciutat” i el gran potencial humà, sociocultural, 
econòmic i intel·lectual que actualment conserva.

Vies de tren desdoblades
La mesura del Mitma està inclosa en l'Actualització  
del Pla de Rodalies de Catalunya 2020-2030

Foto: Arxiu

El Ministerio de Transpor-
te, Movilidad y Agen-
da Urbana (Mitma) va 

posar en marxa un estudi 
per valorar alternatives per 
construir una nova connexió 
ferroviària entre Castellde-
fels i Barcelona (el conegut 
històricament com a "Metro 
del Delta"). Entre les mesures 
incloses es troba el desdo-
blament de vies entre El Prat 
i Castelldefels, de forma que 

es podrà arribar fins a 4 vies 
en funcionament. L'estudi 
d'alternatives per a la nova 
connexió ferroviària entre 
Castelldefels i Barcelona ha 
de definir i analitzar les al-
ternatives tècniques que es 
puguin plantejar per fer una 
nova línia ferroviària amb les 
característiques adequades 
per donar un servei de Roda-
lies. Aquesta nova línia ha de 
constituir una nova entrada 

ferroviària de la línia R2 i do-
nar servei a les poblacions de 
Castelldefels, Gavà, Vilade-
cans i Sant Boi de Llobregat. 

Contracte
El Ministeri de Transports, 
Mobilitat i Agenda Urba-
na (Mitma) va formalitzar 
el contracte de serveis per 
a la redacció de l'estudi 
d'alternatives per a la nova 
connexió ferroviària entre 

Castelldefels (Baix Llobregat) i 
Barcelona per un import d'1,3 
milions d'euros i un termini 
de 30 mesos. Segons ha in-
format el Mitma, l'estudi s'ha 
adjudicat a la UTE Prointec, 
S.A.O-Intecsa Inarsa, S.A.O. 
'estudi realitzarà la definició 
i l'anàlisi de les alternatives 
tècniques que puguin plan-
tejar-se per a l'establiment 
d'una nova línia ferroviària.
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L’excés de soroll d’una obra municipal 
afecta una escola de Cornellà
Diversos veïns i veïnes també denuncien la "preocupant" falta de manteniment 
de la remodelada via sud d’entrada i sortida del municipi (carretera de Sant Boi)

Les obres de renaturalit-
zació de la Rambla Josep 
Anselm Clavé de Cornellà 

de Llobregat va començar 
amb mal peu. I és que des de 
l’Ajuntament hi ha hagut fal-
ta de previsió a l’hora de l’inici 

de l’actuació urbanística on 
s’incrementarà en 206m2 
els espais vegetals amb ele-
ments arbustius i la recollida 
i gestió de les aigües. L’inici 
de la remodelació de la part 
superior de la via va coinci-

dir amb l’arrancada del curs 
escolar. Precisament, al cos-
tat dels treballs que s’estan 
realitzant hi ha l’Escola An-
selm Clavé. La perforació 
del sol ha provocat un excés 
de soroll que ha afectat el 
centre d’ensenyament i més 
concretament a la salut au-
ditiva dels nens i mestres i la 
impossibilitat de fer classes 
amb normalitat. El malestar 
provocat va precipitar les 
queixes dels responsables de 
l’escola i dels pares i mares 
deixant en evidència al con-
sistori, que es va veure obli-
gat a reestructurar els horaris 
de feina dels treballadors de 
l’empresa concessionària per 
evitar els sorolls molestos 
en hores escolars perquè els 

nens i les nenes del centre 
educatiu poguessin conti-
nuar les seves classes amb les 
condicions adequades. “La 
veritat és que el responsable 
que ha permès aquesta abe-
rració s’ha lluit. És intolerable 
que un ajuntament tingui 
aquesta manca de sensibili-
tat i una incompetència tan 
greu”, expliquen diverses ma-
res dels nens i nenes afectats.

Deixadessa
D'altra banda, ja fa un temps 
que va finalitzar l’actuació 
urbanística a l’entrada sud i 
sortida de Cornellà amb una 
nova i remodelada carretera 
comarcal C-245 (carretera de 
Sant Boi) amb una inversió 
important. Però més d’un 

any després, la deixadesa i 
la falta de manteniment ha 
convertit la zona en un niu 
de rosegadors i de vegetació 
descontrolada. Diversos veïns 
i veïnes de la zona ja han alçat 
la veu després de comprovar 
“que l’Ajuntament no està 
fent res tot i que té notícies de 
la situació”, segons apunten.  
La rotonda fa anys que no es 
fa cap actuació per millorar-la: 
“És una vergonya i molt preo-
cupant que tothom que entra 
per Cornellà des de Sant Boi 
vegi una rotonda tan descui-
dada i lletja com la que tenim”, 
diu Raquel Martínez, veïna de 
la Fontsanta Fatjó. A més, la 
vegetació central està des-
cuidada i la lateral, en alguns 
punts, hi ha només que terra. 

Foto: LPdB

Arriben els diners per a la 
remodelació de la B-23

El Consell Comarcal del Baix Llobregat ja té la partida 
pressupostària per a la construcció del vial per a vianants 
i bicicletes que permetrà creuar la B-23 a l’alçada dels 

municipis de Sant Just Desvern i Sant Joan Despí. Així ho va 
confirmar Laia Flotats, consellera metropolitana santjustenca, 
a Ràdio Desvern. Es tracta d’una esmena que es va negociar 
als Pressupostos Generals de l’Estat de cara al 2022.

Molins de Rei fa un pas més   
per a una nova residència

L’alcalde, Xavi Paz, i la consellera del Departament de 
Drets Socials, Violant Cervera, van signar una addenda al 
protocol de col·laboració signat l’any 2018. Un pas més 

per a fer realitat la construcció de la nova residència per la 
gent gran, que permetrà el trasllat i ampliació de les actuals 
trenta places  residencials i deu places de centre de dia  de  
l’actual Llar Municipal d’Avis Dr. Josep Mestre.

Begues acollirà un concurs 
de llaurat amb tracció animal

Begues acollirà el pròxim 23 d'octubre el primer concurs 
català de llaurat amb tracció animal, que reunirà a 
camperols de tota Catalunya que treballen el camp 

sense motor. La iniciativa d'organitzar el primer concurs de 
llaurat amb tracció animal moderna ha sorgit de l'Associació 
Catalana de Tracció Animal (ACTA), que celebrarà d'aquesta 
forma el seu cinquè aniversari.

Nou servei per promoure 
el lleure saludable 
Adreçat a adolescents i joves de Sant Joan Despí

L 'Ajuntament de Sant 
Joan Despí va posar 
en marxa un servei 

d'intervenció a peu de ca-
rrer adreçat a adolescents 
i joves per tal de donar 
resposta a les seves neces-
sitats i demandes i oferir-

los alternatives saludables 
en àmbits com el lleure, 
la cultura, la salut, la for-
mació o la participació. 
Amb aquesta iniciativa, 
l'Ajuntament vol donar res-
posta a l'impacte negatiu 
que ha tingut la pandèmia 

en el desenvolupament 
vivencial de la població 
jove. Un equip format per 
dos professionals en Edu-
cació Social recorre els es-
pais més freqüentats per la 
gent jove, allà on es rela-
cionen i interaccionen, per 

conèixer quines són les se-
ves inquietuds. Mitjançant 
aquest servei, l'Ajuntament 
vol acostar l'atenció socio-
educativa a adolescents 
i joves de la ciutat a par-
tir d'esbrinar quines són 
les seves necessitats i in-
teressos, dins d'una línia 
d'actuació de caire pre-
ventiva, d'assessorament, 
informativa i d'integració 
a l'entorn. L'objectiu és re-
alitzar un treball socioedu-
catiu i preventiu per acom-
panyar la gent jove.

Foto: Aj. Sant Joan Despí

Barberà del Vallès va aco-
llir la final del Concurs 
Millor Pa de Pagès Català 
2022. Un dels quatre fina-
listes va ser el Forn de Pa 
Massana, de Cornellà de 
Llobregat, que va rebre 
un reconeixement espe-
cial després de finalitzar 
entre els quatre millors 
forns catalans. Es tracta 
d'un pa tradicional, rodó, 
d'escorça cruixent i molla 
tendra. La versió més au-
tèntica es realitza seguint 
una recepta molt con-
creta amb fermentacions 
lentes, i compta amb el 
distintiu d'Indicació Geo-
gràfica Protegida validat 
per la Unió Europea.

Un dels millors 
pans de pagès 

Catalunya

Foto: PFG Serveis Funeraris

Sant Feliu té un nou espai 
de dol al seu cementiri
Dedicat a les persones que han patit la pèrdua d'un  
fill durant l'embaràs, el part o poc després de néixer

Des d'aquest octubre, el 
Cementiri Municipal 
de Sant Feliu de Llobre-

gat compta amb un espai 
dedicat al dol gestacional, 
perinatal i neonatal. La in-
auguració del nou memorial 
va tenir lloc en un acte que 
va comptar amb la presèn-
cia dels representants de les 
institucions i entitats que 

l'han fet possible. De part 
de l’Ajuntament de Sant Fe-
liu, van intervenir-hi Oriol 
Bossa, alcalde de la ciutat, i 
Lídia Muñoz, primera tinen-
ta d’Alcaldia; Ana Gassió, 
directora general de PFB 
Serveis Funeraris, empresa 
concessionària del cemen-
tiri; i les entitats de dol pe-
rinatal Petits amb Llum i As-

sociació Ania. Dirigit a totes 
les persones que han patit la 
pèrdua d'un fill prematura-
ment, en l'etapa de gestació, 
durant el part o poc després 
de néixer, el nou espai de 
dol permetrà tenir un lloc 
on fer visible aquesta mort, 
encara poc reconeguda a 
la nostra societat, a més de 
ser un punt de referència 

físic on recordar i retre ho-
menatge per a les famílies 
en dol. Situat en una zona 
enjardinada, al centre del 
cementiri, el memorial està 
presidit per una gran llosa 
amb la inscripció: “Vas créi-
xer dins nostre, / per marxar 
com una ploma / lligada al 
cor". En la seva intervenció, 
l'alcalde de Sant Feliu, Oriol 
Bossa, va recordar que "una 
de cada quatre famílies pa-
teixen la mort prematura 
d’un fill, una realitat que 
encara és molt amagada i si-
lenciada socialment, fet que 
en dificulta el dol posterior. 
Amb aquest memorial vo-
lem contribuir que les famí-

lies tinguin un lloc físic i es-
pecial de culte i record que 
els ajudi a superar aquesta 
pèrdua". La presentació del 
nou espai va concloure amb 
la intervenció de l’Escola 
Municipal de Música de 

Sant Feliu, amb la lectu-
ra d’una poesia musicada 
i una ofrena per part del 
públic assistent amb plo-
mes blanques, en record 
dels fills i filles perduts, al 
costat del monòlit.
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EXPLORACIÓ NEUROPSICOLÒGICA 
INFARTO-JUVENIL

L’exploració neuropsicològica infanto-juvenil consisteix a valo-
rar les funcions cognitives, conductuals i emocionals del nen o 
adolescent en el moment de la valoració, tenint en compte que 
és un cervell no madur en procés de desenvolupament.

Els objectius d’una exploració neuropsicològica poden ser: crear 
un perfil neuropsicològic on es descriuen les funcions cognitives 
preservades o alterades d’una persona, establir un diagnòstic 
o línia base des de la qual poder treballar, descartar altres 
problemes, elaborar un pla d’intervenció o fer un seguiment 
evolutiu (valorar evolució i eficàcia de la intervenció terapèutica).

Les alteracions poden ser degudes a un dany cerebral adquirit 
o congènit. Quan parlem d’alteracions cognitives fem referència 
a dificultats d’atenció, memòria, llenguatge, raonament, lectura, 
escriptura, etc. En canvi, les alteracions emocionals o conductuals 
són dificultats per controlar emocions o canvis, donant lloc a 
irritabilitat, impulsivitat, apatia, etc. És aconsellable un diagnòstic 
precoç d’aquestes alteracions per a un millor pronòstic, ja que 
en ser un cervell en procés de desenvolupament, quan abans es 
pugui intervenir més notable serà la millora. 

Per determinar l’estudi neuropsicològic, en primer lloc, s’haurà 
de dur a terme la història clínica del nen/adolescent, que 
consisteix a recollir informació sobre la seva història evolutiva, 
el desenvolupament de les diferents funcions i habilitats, 
antecedents personals i familiars, així com la situació actual i 
la seva adaptació en diferents entorns.

A continuació, en funció del motiu de consulta i la història clínica, 
s’administraran una sèrie de proves estandarditzades per valorar 
diferents funcions cognitives: rendiment cognitiu global, memòria, 
funcions visoperceptives, visoespaials i visoconstructives, funcions 
lingüístiques, atenció i funcions executives, habilitats acadèmiques 
o habilitats socio-emocionals i de conducta. 

Per tant, el diagnòstic serà clínic. És a dir, no es basarà només 
en les proves neuropsicològiques estandarditzades, sinó 
que també tindrà en compte,  la història clínica del nen/
adolescent i la seva adaptació en diferents entorns. Per valorar 
aquest últim, és recomanable complementar l’estudi amb 
entrevistes o qüestionaris a nen, família i escola per recollir 
qualitativament i/o quantitativament informació rellevant.

Finalment, és important tenir en compte que en el nen o 
adolescent el cervell no és madur, sinó que està en procés de 
desenvolupament i, per tant, encara està adquirint habilitats 
cognitives i emocionals. En conseqüència, tot i tenir una 
representació de com és el rendiment actual, s’haurà de fer un 
seguiment evolutiu per precisar la descripció o el diagnòstic.

Silvia Asensio
Neuropsicòloga infanto-juvenil  COPC núm. 28323
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El passat 5 de setembre 
va començar el nou curs 
escolar 2022-2023. Du-

rant les darreres setmanes 
s’han anat incorporant més 
de 119.270 alumnes matri-
culats tant en ensenyaments 
universals i 17.794 en en-
senyaments postobligato-
ris i especials en els centres 
d’ensenyament públics i 
concertats de la comarca. El 
total al Baix Llobregat hi ha 
137.061 alumnes (140.124 
el curs 2021-2022), que re-
presenta una disminució de 
3.063 repecte el curs passat 
(-2,19%). Els més matiners 
van ser els alumnes de les 
classes al segon cicle de 
l’educació infantil, l’educació 
primària, l’educació secun-
dària obligatòria, el batxille-
rat, els cicles formatius de 
grau mitjà de formació pro-
fessional i d’arts plàstiques i 
disseny, el curs de formació 

específic per a l’accés a ci-
cles de grau mitjà, el curs de 
preparació per a la incorpo-
ració de cicles formatius de 
grau superior i en la resta 
dels ensenyaments de règim 
especial. Posteriorment, ho 
van fer els alumnes de les 
classes als cicles formatius 
de grau superior de for-
mació professional inicial i 
d’arts plàstiques i disseny, 
les classes de l’ensenyament 
de centres i aules de forma-
ció d’adults i les classes de 

l’ensenyament de les escoles 
oficials d’idiomes.

Professorat
Es preveu un total de 8.489,7 
dotacions de professo-
rat  per al curs 2022-2023. 
Aquest total es distribueix 
en 4.331,6 dotacions en 64 
centres de Secundària i FP 
(quatre instituts- escola), 
3.766,1 en 155 escoles (2 
centres d'Educació Especial), 
173,5 en disset centres de 
formació d’adults, 55 en cinc 

escoles oficials d’idiomes i 
163,5 en Serveis Educatius. 

Centres i obres
Al Baix Llobregat hi ha un 
total de 251 centres públics, 
62 privats concertats i 3 mu-
nicipals. I es distribueixen 
de la següent manera: més, 
el curs escolar s’inicia amb 
cinc noves construccions o 
grans ampliacions  segons 
acords de Govern (Olesa 
de Montserrat, Sant Este-
ve Sesrovires, Cornellà de 
Llobregat, Viladecans i El 
Prat de Llobregat) per un va-
lor de 19.438.465,44 euros. 
D’altra banda, durant l’estiu 
s’ha arranjat diversos cen-
tres escolars de municipis 
baixllobregatins amb una 
inversió de  3.590.889,76 
euros. Actualment, hi ha 
un total de 61  mòduls  en 
29 centres i tres centres 
estan en mòduls.

El curs escolar 2022-23, en marxa
Segons els serveis Territorials d'Ensenyament del Baix Llobregat hi ha           
hagut una disminució de 3.063 alumnes respecte a l’any passat (-2,19%)

En els primers set mesos 
del 2022, només de gener 
a juliol, el CUESB ha atès 

835 persones per urgències i 
emergències a la metròpolis 
de Barcelona, ja sigui per-
què han perdut l'autonomia 

(en el cas de les persones 
grans), perquè s'han quedat 
sobtadament sense habi-
tatge, perquè necessitaven 
adquirir medicació urgent o 
aliments o perquè han hagut 
de rebre suport psicològic 

per la pèrdua sobtada d'un 
amic o familiar, entre d'altres. 
Això significa que s'ha mul-
tiplicat per sis el nombre de 
persones beneficiades des 
de l'any 2016, el primer en 
què aquest servei d'atenció 
psicosocial permanent i 
immediat va entrar en fun-
cionament. Des d'aleshores, 
l'augment de persones ate-
ses ha estat notable tant en 
situacions d'urgència (681 de 
gener a juliol del 2022) com 
d'emergència social (154 de 
gener a juliol del 2022).

L'atenció per urgències 
socials multiplica per sis 
els usuaris en set anys
El servei i intervenció cobreix 24 municipis   
de la metròpolis i uns 990.000 habitants 

Crèdit per construir habitatges

El Consell Metropolità de l’AMB va autoritzar la signatura 
d’un crèdit del Banc Europeu d’Inversions (BEI) per 
import de 145 milions d’euros per construir 1.100 

habitatges socials de lloguer assequible en diversos 
municipis de l’àrea metropolitana de Barcelona (entre els 
quals al Baix Llobregat). La inversió total de l’AMB en aquest 
projecte s’aproparà als 200 milions d’euros.

Retiren de mobiliari i equipaments

L'AMB porta a terme un seguit d'actuacions per 
desmuntar i retirar part dels equipaments i del mobiliari 
de les platges metropolitanes, que han donat servei 

durant la temporada d'estiu. La regressió del litoral ha 
implicat la reducció de l'amplada de les platges i algunes 
modificacions en els pendents, fet que fa augmentar la 
vulnerabilitat i l'exposició de les diferents instal·lacions.

Foto: AMB

Foto:  Arxiu
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SOCIETAT

La Policia Local vicentina garanteix 
la seguretat del transport escolar
Els agents revisen que els vehicles compleixin la normativa i tinguin els            
elements de seguretat en bon estat i participen en tallers d'educació vial

Un any més la Poli-
cia Local de Sant Vi-
cenç dels Horts posa 

en marxa les tasques 
d’inspecció del transport 
escolar. Es tracta d’una ac-
tuació que està plenament 
incorporada a l’activitat 
quotidiana de la policia, 
amb la finalitat de garantir 
el bon estat dels autobu-
sos que porten d’excursió 
l’alumnat vicentí. La Poli-
cia Local controla que tant 
l’autocar com la persona 
que el condueix estiguin 
en perfectes condicions 

i compleixin amb la nor-
mativa de transport esco-
lar. Per exemple, es revisa 
l’antiguitat del vehicle, la 
distribució dels menors i 
del professorat a l’interior 
de l’autocar, la presència 
d’extintors i farmaciola, la 
ITV al dia, etc. En cas de 
detectar alguna incidència 
que impedeixi la circulació 
o el transport de menors, 
cal substituir el vehicle. 
Si la Policia Local confir-
ma que tot està en ordre, 
la patrulla repassa amb el 
professorat les principals 

mesures de seguretat que 
cal seguir i l’excursió arren-
ca. La regidora d’Educació, 
Patricia Higueras, ha des-
tacat la implicació de la 
Policia Local en una tas-

ca que considera “clau 
per la tranquil·litat de 
les famílies”. I ha celebrat 
l’arribada de la Policia de 
Proximitat: “Una de les ac-
cions principals de la Po-

licia Local és la seguretat 
dels infants i vetllar pel bon 
funcionament de les activi-
tats educatives. La Unitat de 
Proximitat reforçarà encara 
més aquests objectius.”

La línia d’autobús urbà de 
Vallirana entra a la T-mobilitat

La línia d’autobusos urbans de Vallirana s'ha incorporat 
a la validació amb la T-mobilitat, el nou sistema per 
viatjar a la xarxa de transport públic de l’àrea de 

Barcelona. Es tracta de les primeres línies de fora de la 
primera corona metropolitana que se sumen a aquest 
sistema unificat. Facilita el transbordament a la ciutadania 
entre els serveis ferroviaris i els autobusos de l’entorn.

Torrelles aconsegueix el 
Certificat Residu Zero d'Espanya

Després del seu compromís de ser un Municipi Residu 
Zero el març de 2021, Torrelles de Llobregat s’ha 
convertit en un dels dos primers pobles Certificats 

Residu Zero d'Espanya, juntament amb el municipi madrileny 
de Boalo, Cerceda i Mataelpino, i també dels primers en 
obtenir aquest certificat a tota la Unió Europea. A més, ha 
estat el primer a aconseguir una acreditació de tres estrelles.

Cervelló ja té una guia contra els 
maltractaments a la gent gran 

El municipi baixllobregatí va presentar la Guia local per fer 
front als maltractaments a les persones grans, esdevenint 
la primera localitat al Baix Llobregat de menys de vint 

mil habitants que disposa d’aquesta eina. El document ha 
estat possible gràcies a la col·laboració de la Diputació de 
Barcelona i del Consell Comarcal del Baix Llobregat, que 
donen suport al treball en xarxa que desenvolupa Cervelló.

Fotos: Aj. Sant Vicenç dels Horts

Després del tancament al 
trànsit de vehicles perquè 
el veïnat recuperi l’espai 
públic de Vila Vella, pro-
perament s’iniciarà la reu-
rbanització del carrer de 
Barcelona per consolidar 
aquest canvi en la mobi-
litat i la qualitat de l’aire, 
i per impulsar el comerç 
del nucli antic. El projecte 
compta amb un pressu-
post de 418.659,15 euros 
i el termini d’execució és 
de cinc mesos. Així s'està 
executant la transforma-
ció del carrer de Barcelo-
na del municipi vicentí.  

Reurbanització 
vial
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IMATGES DEL MES

El Club Ciclista Sant Joan Despí va celebrar el 2 d’octubre 
La Travessa Sant Joan Despí-Montserrat, que enguany va 
arribar a la seva vint-i-cinquena edició. Una efemèride molt 
especial per a una entitat amb més de cinquanta anys.

La Federació Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP) 
va premiar Vilawatt de Viladecans com al millor projecte 
nacional de transició energètica de 2022, per impulsar el pas 
a un nou model energètic. 

La Pineda de Gavà va tornar a ser escenari, el passat 26 de 
setembre, de la Festa de la Rosa del Partit dels Socialistes 
de Catalunya (PSC). Un acte polític on es van aplegar les 
diverses agrupacions d'arreu del territori català. 

Fotos: Ajuntaments-RC Cornellà-ACM-PSC

El Foment Cultural de Molins de Rei va acollir el 7 d’octubre la 
XXV Assemblea Catalana de Municipis.  Es va rendir comptes 
sobre el desplegament d’accions i serveis destinats als ens 
locals, i es va reclamar un millor finançament.

El barri de Sant Cosme al Prat va acollir el dijous, 29 de 
setembre, la presentació d'un dels eixos d'actuació del pla 
estratègic Compromís Metropolità 2030, concretament la 
seva missió de fomentar la Cohesió Territorial.

Esplugues de Llobregat va tornar a acollir el millor handbol 
juvenil. Un total de 20 equips van participar en la 36a edició 
del Torneig d'Esplugues. L'FC Barcelona (masculí) i el BM 
Granollers (femení) es van proclamar campions. 

Va començar la urbanització de la nova zona urbana  entorn 
de la carreter Reial a Sant Justs Desvern. La parcel·la edificable 
ocupa uns 30.000 metres quadrats i és una de les tres 
actuacions resultats del conveni per salvar La Vall. 

Sant Feliu va organitzar per primera vegada una edició de la 
Fira de la Interculturalitat, iniciativa impulsada pel Programa 
de Ciutadania de Procedències Diverses de l'Ajuntament per 
celebrar la diversitat cultural present al municipi.

Al barri de Camps Blancs de Sant Boi s'ha posat en marxa 
un projecte pilot 'No et desconnectis' que té com a objectiu 
facilitar a veïns i veïnes d'aquesta edat el contacte amb el 
seu entorn més proper mitjançant les noves tecnologies. 

Persones grans de diversos municipis, van gaudir d'una 
jornada festiva en una discoteca de Molins de Rei. Es tracta 
del Mou-te per la memòria, que promou la salut cognitiva a 
través del ball, a més de la dinamització cultural.

L’Espai FNAC del Festival Internacional de Cinema Fantàstic de 
Catalunya va acollir el 12 d’octubre la xerrada de presentació 
del Festival Cinema Natura de Cervelló. La  sisena edició tindrà 
lloc de l’1 al 4 de juny de 2023.

Es va celebrar la divuitena edició de la Cursa Ciclista Bons Amics 
de Sant Vicenç dels Horts el passat dissabte 24 de setembre. La 
competició esportiva va aplegar un total de 72 ciclistes entre 
totes les categories (fèmines, cadet, júnior i màster).

Unes 15.000 persones van visitar la trenta-dosena edició 
de la Mostar de Cuina de Castelldefels que es va celebrar al 
parc de la Muntanyeta després de dos anys d'absència per 
la pandèmia. Enguany es va fer una Mostra Kids. 

La Fira Animalista de Pallejà va ser tot un èxit on es van 
aplegar centenars de persones amants dels animals. Durant 
la jornada, que es va celebrar el passat setembre, es van 
organitzar diverses activitats. 

L'Estadi Municipal Pilar Pons va acollir  la presentació dels 
equips del Rugby Club Cornellà que, a més, posava fi als 
actes del 90è aniversari de l'entitat. Es van presentar les 
noves banderes i es va organitzar un aperitiu popular.
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REPORTATGE

Impostos congelats
Viladecans, Begues, El Prat i Sant Boi són els primers municipis a prendre mesures fiscals per a l’any 2023 

amb l’objectiu d’afavorir a la ciutadania en un context de crisi econòmica i una important inflacció
Foto: Arxiu

M
olt bona no-
tícia per als 
ciutadans de 
quatre mu-
nicipis baix-
llobregatins. 

Els plens de Viladecans, 
Begues, El Prat i Sant Boi 
han decidit congelar els 
impostos municipals per 
a l’any 2023, sobretot els 
que tenen més incidència 
en l’economia familiar. Una 
mesura de contenció en un 
context de crisi econòmica 
i d’una important alça de la 
inflació que ha malmès la 
butxaca dels contribuents. 

Facilitats
Així, el Govern Municipal de 
Viladecans va decidir recen-
tment que no es traslladarà 
una pujada als tributs locals 
i, per tant, es congelaran de 
manera generalitzada les ta-
xes i impostos per a l’any que 
ve. La tinenta d’alcalde de 
Serveis Generals, Joana Sán-
chez, ha explicat que “mal-
grat que el preu dels con-
tractes, l’energia i els salaris 
públics continuen incremen-
tant les nostres despeses, 
amb aquestes ordenances 
fiscals volem aportar el nos-
tre granet de sorra local al 
benestar de la ciutadania”.

Una altra mesura que 
l’Ajuntament aplicarà el 
2023 serà l’ajornament 
dels pagaments de tributs: 
serà possible sol·licitar-ho 
amb una simple declaració 
responsable per als deu-
tes de fins a 6.000 euros (el 
triple que fins ara) i només 
s’exigiran garanties quan 
la quantia sigui major de 
30.000 euros (quan ara es de-
mana a partir dels 18.000 €).

Les ordenances fiscals per al 
nou any també donen un su-
port a la transició energèti-
ca. Així, s’estén a tota mena 
d’immobles i instal·lacions 
comunitàries el benefici per 
posar plaques fotovoltai-
ques del qual disposaven els 
habitatges: una bonificació 
del 50% de l’IBI durant tres 
anys. I s’amplia aquest ma-
teix benefici a la instal·lació 
de punts de recàrrega de 
vehicles elèctrics. A més, les 
empreses podran veure re-
duït també l’IAE en un 10% 
per aquest mateix motiu.

Novetats
D’altra banda, el Govern 
municipal de Begues tam-
bé va aprovar la proposta 
de no apujar els impostos. 
Per a l’alcaldessa de Be-
gues, Mercè Esteve, “des de 
l’Ajuntament de Begues, 
hem de tornar a fer l’esforç 
que s’espera d’una adminis-
tració propera i solvent com 
la nostra, i posar-nos al cos-
tat de les famílies”. I és que, 
malgrat l’increment del cost 
de la vida i dels subministra-
ments, amb un IPC al voltant 
del 10% i l’amenaça d’una 
nova recessió econòmica 
l’any vinent, el govern mu-
nicipal ha treballat aquesta 
modificació d’ordenances 
amb la premissa de conti-
nuar oferint i incrementar 
els serveis que es presten 
a la ciutadania sense aug-
mentar la pressió fiscal en les 
economies familiars. Així les 
coses, el pròxim 2023 tots els 
impostos municipals (IBI, 
plusvàlua, Impost de Cons-
truccions, Impost de Vehi-
cles i d’Activitats econòmi-
ques) quedaran congelats.

Pel que fa a les taxes, es con-
gelen aquelles que tenen 
una major incidència en les 
economies familiars pel seu 
caràcter més generalista 
(clavegueram i escombra-
ries) i també la taxa de te-
rrasses de bars i restaurants. 
La resta de taxes de serveis 
específics s’incrementaran 
un 2,5%, en línia amb la re-
visió de l’any passat i molt 
inferior a l’IPC previst a final 
d’any. L’alcaldessa va vo-
ler destacar l’esforç que fa 
l’administració local dona-
des l’actual situació econò-
mica i les previsions per al 
pròxim any: “No hem de 
perdre de vista que la deci-
sió de beneficiar les econo-
mies familiars duu implícit 
un increment del dèficit dels 
serveis municipals pel 2023”. 

La modificació incorpora 
una nova ordenança fiscal 
per la prestació del servei 
de recàrrega de vehicles 
en els punts de recàrrega 
municipals. Es vol fer com-
patible l’aposta per a l’ús 
de les energies renovables 
amb la regulació del servei 
i l’establiment del seu preu 
públic. L’ordenança conti-
nuarà beneficiant aquells 
veïns i veïnes que aposten 
per aquest tipus de mobi-
litat, amb una bonificació 
del 75% de la taxa per a 
aquells vehicles inclosos 
en el padró de l’impost de 
vehicles de Begues.

Precisament en el capítol 
de bonificacions, es manté 
la trentena de beneficis fis-
cals que ja contemplen les 
ordenances de Begues, i se 
n’afegeixen de noves. D’una 
banda, la taxa d’expedició 

de documents incorporarà 
una bonificació del 100% 
per a les entitats de Begues 
i els estudiants per a usos 
divulgatius, acadèmics o 
d’interès general. També 
s’amplia i millora la boni-
ficació fiscal en la taxa de 
gestió de residus comer-
cials en matèria de pràcti-
ques ambientals. Aquells 
comerços o indústries que 
apostin per tenir segells de 
qualitat ambiental o cer-
tificacions de bones pràc-
tiques energètiques o de 
gestió de residus, veuran 
reconeguda la seva apos-
ta per la sostenibilitat amb 
una bonificació del 50% de 
la taxa municipal de residus.

Bonificacions
L’Ajuntament del Prat de 
Llobregat s’ha afegit a la 
política de congelació dels 
impostos i taxes munici-
pals per a l’any vinent per 
donar suport a les llars i 
als comerços locals  en un 
context d’elevada inflació 
i d’encariment dels preus. 
La sessió va aprovar la mo-
dificació de les ordenances 
fiscals, de preus públics i de 
prestacions patrimonials de 
caràcter públic no tributari 
per a l’any 2023, que man-
tindran la pràctica totalitat 
dels impostos i taxes als ma-
teixos nivells que enguany. 
El tinent d’alcalde de l’àrea 
d’Economia, Governança i 
Qualitat Democràtica, Da-
vid Vicioso, ha remarcat 
que aquesta congelació de 
la càrrega fiscal suposa un 
esforç extra dels municipis 
per alleugerir les llars en un 
context en què també apu-
gen els preus dels nostres 

subministraments.  Així ma-
teix, ha reclamat un fons de 
compensació de l’Estat que 
ajudi als municipis a assumir 
aquest sobreesforç.

L’Ajuntament del Prat con-
gelarà la càrrega fiscal de 
cara a l’any vinent incloent 
també un dels principals 
impostos que depenen 
del consistori: l’IBI. El tipus 
de l’IBI es mantindrà l’any 
2023 en un 0,575 per a la 
major part de la ciutadania 
i del teixit econòmic local 
i seguirà sent més elevat 
per a les empreses amb im-
mobles de major valor ca-
dastral, el port i l’aeroport. 
Alhora, les ordenances de 
l’any vinent mantenen to-
tes les bonificacions exis-
tents fins ara: L’exempció 
de diverses taxes d’inici 
d’activitat econòmica: la 
de la llicència d’activitats, 
la de la llicència d’obres, la 
de la taxa sanitària i la de la 
taxa de residus; exempció 
total de la taxa de residus 
comercials per a comer-
ços de menys de 300 m2; 
bonificació de la taxa de 
vetlladors, que es mantin-
drà en un 25%; ajuts per al 
pagament de l’IBI: cobrei-
xen fins al 50% de la quo-
ta de l’IBI corresponent a 
l’habitatge habitual a per-
sones que acreditin que 
tenen escassa capacitat 
econòmica. Els ajuts estan 
adreçats especialment a 
persones en situació d’atur 
de llarga durada, pensio-
nistes i titulars de famílies 
monoparentals; bonifica-
ció IBI per a habitatges de 
lloguer social: bonificació 
del 95% de la quota de l’IBI 

corresponent als habitatges 
de lloguer social, gestionats 
per l’empresa municipal Prat 
Espais i tarifació social de les 
escoles bressol i de l’Escola 
d’Arts en Viu: la tarifa es cal-
cula en funció de la renda 
familiar i el nombre de mem-
bres de la unitat familiar.

Compromís
I el Ple municipal de Sant Boi 
de Llobregat també va deci-
dir congelar tots els tributs 
municipals (IBI, IAE, vehi-
cles, plusvàlua, taxes, preus 
públics...) per mantenir el 
compromís de no incremen-
tar la càrrega fiscal i acom-
panyar la ciutadania en 
l’actual context d’evolució 
de l’economia. Els rebuts 
dels diferents tributs muni-
cipals no experimentaran 
cap augment l’any vinent. 
En el cas de l’IBI, que és el 
principal impost gestionat 
pels ajuntaments, Sant Boi 
acumula tres anys consecu-
tius d’increment zero.

La modificació de les Orde-
nances Fiscals de cara a l’any 
2023 inclou mesures de 
caràcter social com un des-
compte del 95% en l’IBI per 
als immobles que es desti-
nen a lloguer d’habitatge 
amb renda limitada. També 
es prioritzen mesures fiscals 
per afavorir el procés de 
transició energètica , com 
una bonificació del 50% de 
l’IBI per la instal·lació de pla-
ques fotovoltaiques als edi-
ficis o la rebaixa de la mei-
tat de la quota de l’impost 
als habitatges que hagin 
instal·lat un punt de recàrre-
ga per a vehicles elèctrics o 
híbrids endollables.
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Greus incidents en la prèvia del partit    
de futbol entre el Cornellà i el Castelló
Encaputxats van rebre els aficionats ‘orelluts’ a botellades provocant diversos ferits

Un grup d'encaputxats 
-presumptament ra-
dicals de la UE Corne-

llà- van rebre, la tarda del 25 
de setembre a Cornellà de 
Llobregat, als aficionats del 
Castelló a botellades de ma-
nera indiscriminada a perso-
nes de diverses edats. Així ho 
ho va denunciar la Federació 
de Penyes de l'equip ‘orellut’ 
després del succeït al munici-
pi a l'arribada dels autobusos 
amb els aficionats visitants. 
Els fets van passar abans del 
partit entre el Cornellà i el 
Castelló, corresponent a la 

cinquena jornada de Lliga 
del grup II de Primera RFEF. 
Un grup de persones es van 
apropar al lloc on estaven els 
tres autobusos d’aficionats 
del Castelló i es va formar una 
monumental batussa en una 
zona que estava propera a 
bars i restaurants del centre 
comercial Splau. Van volar 
taules i cadires dels establi-
ments comercials. En plena 
baralla, va explicar un corres-
ponsal del diari Mediterráneo, 
una dona d’avançada edat va 
ser víctima de la ira i va caure a 
terra, perdent el coneixement. 

Posteriorment, va ser traslla-
dada pel SEM a un centre hos-
pitalari proper. Cinc dotacions 
de la Policia Nacional i tres fur-
gonetes es van concentrar en 
el lloc del succés. S’ha detingut 
a cinc persones que han estat 
identificades. Cal destacar que 
el dia abans -dissabte 24 de se-
tembre-, en el mateix escenari, 
centenars de joves es van co-
lar sense entrada a l'estadi del 
RCD Espanyol, a Cornellà de 
Llobregat, saltant les barreres 
d'accés del recinte durant la 
celebració del partit interna-
cional amistós que va enfron-

tar les seleccions del Marroc 
i de Xile. La UE Cornellà es va 
afanyar a condemnar els fets 
violents a través d’un comuni-
cat, on també va anunciar que 
aplicaria mesures de suspen-

sió o expulsió de tots els impli-
cats en cas de confirmar-se la 
seva vincualció amb aficionats 
del club. A hores d'ara, el club 
no ha anunciat cap mesura 
disciplinària.

Un home rep tres 
ganivetades de 
la seva parella

Encasta el seu cotxe en un        
restaurant de Castelldefels

Els Bombers de la Generalitat de Catalunya van haver 
d’activar dues dotacions per donar servei en un 
accident d’un cotxe a Castelldefels. Els fets van passar 

la matinada del diumenge 2 d'octubre (04:01h) quan 
un conductor, de 46 anys i veí del mateix municipi, va 
encastar el seu vehicle, tot travessant l’aparador, en un 
restaurant instal·lat en uns baixos. No hi va haver ferits. Els 
bombers van haver de sanejar la façana i van comprovar 
que l’estructura de l’edifici no estigués afectada.

Jugadors d'un equip de futbol 
de Cornellà retenen un lladre

E l CD Almeda, de Cornellà de Llobregat, va patir un 
intent de robatori a les seves instal·lacions del carrer 
Silici, que va acabar amb final feliç. Els fets van passar 

el 28 de setembre, al voltant de les deu del vespre, 
quan un home va accedir als vestidors i va robar unes 
xancletes de bany i quatre mòbils de diversos jugadors 
que estaven en aquell moment entrenant. En adonar-
se’n, aquests van retenir el lladre fins que van arribar els 
agents dels Mossos d’Esquadra i el van detenir.

Detingut a Viladecans un home 
que s’estava masturbant

Els Mossos d’Esquadra van detenir el passat diumenge 
9 d’octubre a Viladecans un home acusat d’un 
delicte d’exhibicionisme i provocació sexual. Els fets 

van passar al voltant de les 16:15 hores en una zona 
d’aparcament, al costat de la platja de la Murtra del 
municipi baixllobregatí. Un Guàrdia Urbà de Barcelona 
fora de servei va veure com un home s’estava masturbant 
davant d’altres persones i, ràpidament, va alertar els 
agents policials que es van personar al lloc i el van detenir.

Foto:  DM

Hospitals i centres de salut comarcals 
pateixen un ciberatac 'ransomwere'
Va deixar inoperatiu l'operativitat informàtica de l'Hospital Moisès Broggi

El sistema informàtic de 
tots els serveis del Con-
sorci Sanitari Integral 

(CSI), que aglutina a tretze 
centres sanitaris, entre ells 
tres hospitals de Barcelona 
-entre els quals es trobava  el 
Moisès Broggi de Sant Joan 
Despí- i la seva àrea metro-
politana (Centre d'Atenció 
Especialitzada de Cornellà 
i Sant Feliu de LLobregat), 
van recuperant part de la 
seva operativitat després del 
ciberatac que ho va deixar 
inoperatiu en la matinada 
de divendres 7 d'octubre. La 
Generalitat va informar en 
un comunicat que els cen-
tres d'atenció primària, so-

ciosanitaris i hospitals van 
recuperar gran part dels 
seus sistemes, i s’espera 
normalitat absoluta futu-
ra. El ciberatac de la mati-
nada del divendres va ser 
de tipus 'ransomware', que 
consisteix en un tipus de 
programa informàtic que 
infecta el sistema i demana 
un rescat a canvi per aixe-
car aquesta restricció. Fonts 
dels Mossos d'Esquadra es-
tan investigant els possibles 
responsables d'aquest atac 
greu al sistema informàtic 
del Consorci. S’encarrega 
la Unitat Central de Delic-
tes Informàtics (UCDI) dels 
Mossos d’Esquadra.

Confidencialitat
El Consorci Sanitari Integral 
(CSI), participat principal-
ment per la Generalitat, va 
admetre que el ciberatac a 
tres hospitals catalans no 
només va provocar la pèr-
dua d'accés temporal a la 
informació dels usuaris, que 

està en procés de recupera-
ció, sinó que fins i tot es va 
veure compromesa la con-
fidencialitat de dades. Així 
ho va dir en un comunicat 
el CSI, que ha informat que 
des del primer moment es 
va informar de la situació 
a l'Autoritat Catalana de 
Protecció de Dades (APD-

CAT) i a l'Agència de Ciber-
seguretat de Catalunya de 
l'incident sofert i de les ac-
tuacions que s'estan duent 
a terme, al mateix temps 
que “s'està treballant con-
juntament amb aquests 
organismes per delimitar el 
seu abast i adoptar les me-
sures adequades.”

Detinguts 
in fraganti

Fotos: Arxiu

Mor un home de 82 anys que va 
desaparèixer a Molins de Rei

L 'home de 82 anys desaparegut a Molins de Rei i 
que va ser trobat amb vida va acabar morint. Cal 
recordar que una vegada el van localitzar entre unes 

canyes a 300 metres de l’Indoor Kàrting de Sant Feliu 
va ser traslladat a l’Hospital Moisès Broggi per fer-li una 
valoració, però malauradament no va poder superar-
la. Des de la seva desaparició s'havia activat un ampli 
dispositiu de recerca. L'ancià, Damián Méndez, estava 
diagnosticat d'Alzheimer.

Un cotxet de bebè provoca un 
incendi en un edifici de Sant Boi

L'incendi d'un cotxet de bebè en l'entrada d'un edifici 
del carrer Nou de Sant Boi va obligar a desallotjar 
momentàniament els veïns i a atendre onze per 

possible intoxicació per fum. Els Bombers de la Generalitat, 
en arribar al lloc, va comprovar que la Policia Local ja havia 
apagat el foc i van revisar l'immoble i ventilar l'escala. El 
Sistema d'Emergències Mèdiques (SEM) va atendre i donar 
d'alta deu persones, mentre que va traslladar a l'onzè, de 28 
anys, a un hospital pròxim per a una revisió més exhaustiva.

Atropellament mortal d’una 
persona per un tren a Sant Feliu

La línia ferroviària R4 de Rodalies va quedar 
interrompuda el passat 29 de setembre entre les 
estacions de Molins de Rei i Sant Feliu de Llobregat 

per l'atropellament d'una persona que va envair la zona 
de vies -prop del pas a nivell- i va morir a l’acte. Segons 
fonts policials, presumptament ha estat un suïcidi. Renfe 
va contactar amb les empreses de la zona per poder 
establir un servei alternatiu per carretera, però no va 
trobar disponibilitat per prestar el servei.

La Guàrdia Urbana de 
Cornellà de Llobre-
gat va detenir el 22 

de setembre una dona 
per una presumpta 
temptativa d’homicidi. 
Els fets van passar a la 
matinada, al voltant de 
les 4:30 hores al carrer 
Boix del municipi baix-
llobregatí. Els agents 
policials van intervenir 
en una discussió entre 
un home i una dona a la 
via pública, on l’autora 
de l’agressió va ferir 
amb tres ganivetades 
l’home, que va haver de 
ser traslladat a l’Hospital 
de Bellvitge pel SEM. 
Una de les ganivetades 
li va traspassar el pulmó. 

La Policia Local de Sant 
Joan Despí va detenir 
un home i una dona 

acusats d’intent de furt en 
domicilis del municipi baix-
llobregatí. Els fets van pas-
sar al barri de Les Planes, al 
voltant de les 9:30 hores. 
Una dona es va adonar que 
dues persones intentaven 
entrar en el seu domicili, 
però finalment van mar-
xar del lloc en no poder 
accedir i ser descoberts. 
Posteriorment, van tornar 
a intentar-ho en un altre 
pis, però els agents poli-
cials els van identificar i 
detenir a la via pública.
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Quins són els treballs 
més sol·licitats al Baix?
La Diputació de Barcelona ha elaborat un rànquing

La Diputació de Barcelona 
ha elaborat un rànquing 
amb les deu ocupacions  

més sol·licitades a la provín-
cia de Barcelona recollides 
al web d’ofertes Xaloc de la 
Diputació, durant el primer 
semestre de l’any. En concret, 
al Baix Llobregat empleats 
administratius (11,58%), 
personal de neteja (8,26%) i 
venedors de botigues i ma-
gatzems (4,36%) encapçalen 
les professions més deman-
dades. Si s’analitza la comarca 
del Baix Llobregat continuen 
la llista: peons del transport 
de mercaderies i descarre-

gadors (3,73%), peons de les 
indústries manufactureres 
(3,10%), cambrers (2,92%), 
agents i representants co-
mercials (2,69%), ajudants de 
cuina (2,24%), empleats de 
comptabilitat (2,18%) i tre-
balladors de manteniment 
d’edificis (1,89%). Aquest  

rànquing s’ha elaborat en 
el marc del projecte “Xa-
loCompetències” que neix 
amb l’objectiu de propor-
cionar a la ciutadania infor-
mació rellevant i recursos 
sobre el mercat de treball i  
conèixer així, un major ven-
tall d’oportunitats laborals.

Áreas guanya un 
contracte als Estats Units 

El grup de restauració Áreas, ubicada la 
seu central a Esplugues de Llobregat, 
ha guanyat un concurs per gestionar 

tres àrees de servei en l’autopista de West 
Virginia, en la costa est nord-americà, 
pel qual percebrà 272 milions de dòlars 
(271,78 milions d’euros, al canvi actual).

Seat ven 261.000 
vehicles fins a l’agost

La companyia automobilística Seat 
va vendre 261.000 vehicles de Seat 
i Cupra a tot el món fins a l’agost, la 

qual cosa suposa un 26,6% menys que fa 
un any, una caiguda que està per sobre de 
la registrada pel conjunt de marques del 
grup Volkswagen, que és del 16,2%.

Castelldefels, atractiu 
en el mercat turístic

Castelldefels continua posicionant-se com 
un destí turístic a nivell internacional. En 
aquest sentit, el 5 d’octubre va rebre la 

visita de 55 directors d’oficines de l’Instituto 
de Turismo de España (Turespaña) a tot el 
món, que van conèixer de primera mà alguns 
dels principals atractius del municipi.

Sant Just Desvern, el 
segon amb més renda

Matadepera (Vallès Occidental), amb 
22.806 euros; Sant Just Desvern, 
amb 21.510; i Sant Cugat del Vallès 

(Vallès Occidental), amb 21.304, van ser els 
municipis catalans amb una renda anual 
mitjana per habitant més elevada l’any 2020, 
segons l’Institut Nacional d’Estadística. 

Foto:  Arxiu

Els hotels van acollir 
l’estiu 312.887 turistes 
Es va registrar una ocupació del 77,5 per cent

Segons el Consorci de Tu-
risme i l’Observatori Co-
marcal del Baix Llobre-

gat, aquest estiu de 2022 es 
va registrar una ocupació del 
77,5% i l’ocupació a l’agost 
va ser la que va tenir millor 
registre (82%). Respecte a 
l’estiu del 2021, l’ocupació 
hotelera va créixer 24 punts. 
En tots els mesos del passat 
estiu la nostra comarca va re-
gistrar una major ocupació a 
la global de l’entorn de Barce-
lona. Va predominar del turis-
ta internacional (51%). D’altra 
banda, l’agost fou el mes 
amb una major presència de 

turistes domèstics (54%). A 
més, les vacances van ser la 
primera motivació d’estada 
(53% del total de l’ocupació) 
i negocis la segona (34%). 
També es va experimentar 
una millora en la valoració 
de l’empresariat del Baix Llo-
bregat de la marxa del negoci 
i de l’ocupació aquest estiu. 

Van valorar amb un 7,8 (so-
bre 10) l’ocupació i un 7,5 la 
marxa del negoci. Un total de 
92 euros va ser el preu mitjà 
dels establiments hotelers 
aquest estiu. Les tarifes van 
créixer en un 18% respecte 
a l’estiu passat, i l’agost fou el 
mes on l’augment tarifari és 
major (+48%).

Foto: Arxiu
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El nou Pla especial de 
Collserola (PEPNat), 
redactat i aprovat per 

l’AMB, delimita una zona 
de vora que ressegueix els 
límits del Parc Natural ano-
menada espai funcional. Es 
tracta de sectors adjacents 
al Parc que constitueixen 
punts de contacte entre la 
ciutat (asfalt) i el verd (espai 
natural), i fan de transició 
entre la serra i les àrees més 
construïdes o urbanitzades. 

Objectius
Els objectius principals de 
l’espai funcional són els se-
güents: Potenciar la con-
nectivitat ecològica de la 
serra de Collserola per tal de 
preservar-ne la biodiver sitat 
i maximitzar-hi els serveis 
ecosistèmics; reduir el risc 
d’incendi i altres riscos natu-
rals (com les inundacions) en 
el punt de contacte entre la 
ciutat i l’espai natural; mini-
mitzar l’impacte de les edifi-
cacions, els elements i els tei-

xits urbans construïts al Parc 
i poten ciar-ne la funció com 
a àrees de transició; reforçar 
els valors ecològics de la pe-
rifèria, ja que acaben condi-
cionant la qualitat ecològica 
interna del Parc; donar conti-
nuïtat a la xarxa metropolita-
na d’espais lliuresi corredors 
verds i incentivar els usos de 
lleurea les vores per reduir la 
pressió a l’interior del Parc Na-
tural. El Pla especial delimita 
una zona de vora i hi estableix 
directrius i recomanacions, 
tot i que no hi ha una nor-
mativa que ho reguli per llei. 
El PEPNat fa una sèrie de pro-

postes que no són d’execució 
obligada ni tampoc tenen 
pressupost assignat. 

Propostes
El PEPNat defineix un ca-
tàleg de solucions tipus per 
a aquest espai de vora. Les 
propostes del catàleg van des 
d’una identitat corporativa i 
senyalització específica fins a 
la definició de solucions per 
als nous elements construïts 
per tal de donar compliment 
als objectius de l’espai fun-
cional: Projectes estratègics 
de millora de la connectivitat, 
millora de les infraestructu-

res existents,neteja i des-
mantellament d’estructures, 
restauració paisatgística; 
identitat corporativa:imatge 
gràfica; definició d’accessos i 
senyalització:es marca on si-
tuar nous punts d’informació, 
quins han de ser els accessos 
al Parc i als camins interiors, 
com han de ser les fites o 
els tancaments... i elements 
construïts:es defineixen di-
verses solucions de bioen-
ginyeria, com ara ecoponts, 
basses, corredors ecològics... 
Aquestes solucions perme-
ten donar identitat al Parc i 
fer més reconeixibles els seus 
límits, així com potenciar la 
renaturalització dels límits i 
fomentar-hi la biodiversitat. 
La majoria dels problemes as-
sociats a la connectivitat eco-
lògica de la serra de Collserola 
es produ eixen fora dels seus 
límits. El Pla especial identi-
fica uns àmbits específics on 
cal actuar per tal de millorar 
la connectivitat ecològica i la 
permeabilitat del territori.

Collserola crea zones de vora 
per reforçar-se contra incendis
Minimitzen l’impacte de les edificacions i permeten descongestionar espais 

Foto:  AMB

Més de 90% de les tortugues 
del CRAM tenen plàstic 

L’Àrea de Clínica i Rescat de la Fundació per a la 
Conservació i Recuperació d’Animals Marins (CRAM) 
va atendre durant l’any 2021 un total de 90 tortugues 

babaues, de les quals es van obtenir un total de 58 
mostres, entre femta i contingut digestiu, en el 89,7% 
de les quals va aparèixer plàstic. Exposa que, després 
d’analitzar un total de 52 mostres de femta de tortuga 
marina, en el 90,4% d’elles han aparegut restes de 
plàstic, sent el més habitual el tipus làmina (33%), seguit 
de fragments plàstics (14%) i de plàstic tipus foam (7%).

Nou Centre d’Informació del 
Remolar-Filipines a Viladecans

L’Espai Natural del Remolar-Filipines, a Viladecans, 
va estrenar el seu centre d’informació renovat i ho 
va fer coincidir amb la celebració del Dia Mundial 

dels Ocells, el diumenge 2 d’octubre. Després de l’acte 
inaugural es va poder visitar el nou centre i es va fer 
un recorregut guiat per l’espai natural. S’ha ampliat i 
reformat l’edifici anterior, l’antiga recepció del Càmping 
Toro Bravo, adequant-lo a la normativa vigent per tal 
de poder-hi continuar desenvolupant les activitats 
d’acollida de visitants i d’aula d’educació ambiental.

Esplugues de Llobregat tindrà 
més arbres als seus parcs

Després d’un llarg de període de participació (tria 
de la temàtica, presentació de propostes, selecció 
de les deu finalistes i votació final), el Pressupost 

Participatiu 2022 ja té proposta guanyadora: Col·locació 
d’arbres que provoquin ombres en els diferents parcs de 
la ciutat. La d’enguany ha estat la novena edició d’aquest 
procés obert al conjunt de la ciutadania per decidir en què 
invertir una part del pressupost municipal. Per a aquest 
any, es destinaven 236.000 euros. La proposta guanyadora 
haurà de suposar una inversió per aquesta quantitat.

Plaques fotovoltaiques a la 
coberta del Salvador Gimeno

L’Ajuntament de Sant Joan Despí està instal·lant 
plaques fotovoltaiques a la coberta del poliesportiu 
Salvador Gimeno per millorar l’eficiència energètica 

i reduir emissions. En els propers dos anys, l’energia 
solar s’estendrà a altres equipaments de la ciutat com 
escoles o centres cívics.  El consistori santjoanenc 
invertirà prop de 96.000 euros en aquesta instal·lació, 
que és la primera d’un pla que vol estendre energies 
netes a altres equipaments de la ciutat baixllobregatina.

L’AMB rep el guardó de la     
Ciutat Europa del Bosc 2022

L’Àrea Metropolitana de Barcelona va rebre el premi 
de la Ciutat Europea del Bosc 2022. El premi Ciutat 
Europea del Bosc 2022 és un reconeixement del 

European Forest Institute (EFI) a l’AMB per la bona gestió 
i conservació dels espais naturals, que ocupen més del 
50% del territori metropolità. Al llarg d’aquest 2022 s’han 
organitzat diferents actes i conferències científiques 
relacionats amb la gestió forestal, en què han participat 
més de 300 científics i tècnics d’arreu d’Europa i del món.

Distincions de Viles Florides

El moviment Viles Florides, que promou la 
Confederació d’Horticultura Ornamental de 
Catalunya (CHOC), va lliurar el divendres 7 

d’octubre a Tarragona els seus reconeixements. Es 
manté al quadre d’honor, amb quatre Flors d’Honor, 
Sant Feliu de Llobregat. Els municipis d’Abrera, 
Castelldefels, Martorell, Molins de Rei, Sant Boi de 
Llobregat i Sant Just Desvern en tenen tres. 

TECNOLOGIA

Ciència e Innovació invertirà 
3,7 milions d’euros a l’ICFO
La ministra Morant va visitar les instal·lacions castelldefelenques

La ministra de Ciència i 
Innovació del Govern 
central, Diana Morant, va 

visitar el passat dimecres 21 
les instal·lacions de l’Institut 
de Ciències Fotòniques (ICFO) 
de Castelldefels, ubicat al Parc 
Mediterrani de la Tecnologia. 
Morant va anunciar que el 
Consell de Ministres ha apro-
vat un Real Decret per fer 
una dotació especial de 3,7 
milions d’euros que es desti-
nen a l’impuls d’un programa 
d’investigació internacional 
en col·laboració amb l’Institut 
de Tecnologia de Massachu-
setts (MIT) i la Societat Max-
Planck alemanya. El progra-

ma es dedica a l’estudi de les 
propietats fonamentals dels 
materials quàntics sintètics i 
les seves aplicacions futures, 
a més de la formació avança-
da per a joves investigadors 
i un programa de visitants 
amb l’objectiu de maximit-
zar el seu abast i la seva pro-
jecció. Aquesta inversió se 
suma al milió d’euros que 
l’ICFO rep del Ministerio de 
Ciencia e Innovación pel fet 
de comptar amb l’acreditació 
d’excel·lència Severo Ochoa. 
Aquesta acreditació es conce-
deix de forma anual (durant 
quatre anys) a aquells centres 
que destaquen per la seva 

rellevància i impacte interna-
cional. La ministra va destacar 
que l’ICFO “és un dels centres 
referents de la investigació a 
Espanya i que volem replicar 
al llarg del país. Un centre que 
destaca per la investigació 
d’excel·lència que fa, la trans-

ferència del coneixement 
a l’empresa privada i per 
l’atracció i retenció del talent 
que porta a terme”. Morant va 
destacar que a l’ICFO “hi tre-
ballen més de 400 investiga-
dors i investigadores, el 70% 
dels quals són internacionals.”

Foto: MCI

El Consell Comarcal del Baix 
Llobregat s’incorpora a la DTI 

El Consell Comarcal forma part de la Xarxa de Destinacions 
Turístiques Intel·ligents (DTI), impulsada per la Secretaria 
d’Estat de Turisme i gestionada per la Societat Mercantil 

Estatal per a la Gestió de la Innovació i les Tecnologies 
Turístiques. És un punt de trobada i suport a les destinacions 
en el seu procés de transformació cap a un model de gestió 
intel·ligent, digital i un desenvolupament turístic sostenible. 

El programa Airport 4.0 
s’enlaira de nou a Viladecans

L’L’Ajuntament de Viladecans ofereix la segona 
edició del programa Airport 4.0: Impact of digital 
transformation on airport management, un seguit de 

sessions formatives especialitzades. L’Airport 4.0, coordinat 
pel Servei d’Empresa i Innovació de l’Ajuntament de 
Viladecans, està fent 160 hores de formació i tutories amb 
experts del sector aeroportuari, tecnològic i d’empresa.
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CULTURA

Santa Coloma de Cervelló 
celebra la Festa del Modernisme
Es van programar un ampli ventall d’activitat durant tres dies

Del divendres 14 
al diumenge 16 
d’octubre es va cele-

brar la vint-i-dosena Fes-
ta del Modernisme que 
va organitzar l’Associació 
la Colònia Modernista, 
amb la col·laboració de 
l’Ajuntament de Santa Colo-
ma de Cervelló i el Consorci 
de la Colònia Güell. Aquest 
any es va fer un viatge per 
la vida i costums de l’any 
1900 a la Colònia Güell amb 
recreacions dramatitzades. 
La inauguració i presen-

tació de la festa van tenir 
lloc a la Cripta de la Colò-
nia Güell on també es va 
fer un concert de música 
amb Big Mamma Montse. 
Durant totes les jornades 
es van programat un seguit 
d’activitats per a totes les 
edats on es van amplar un 
gran nombre de persones. 
Cal destacar que Cripta de 
la Colònia Güell és gestio-
nada pel Consorci de la Co-
lònia Güell, que és una en-
titat pública integrada pel 
Consell Comarcal del Baix 

Llobregat, l’Institut Català 
del Sòl de la Generalitat de 
Catalunya, la Diputació de 
Barcelona i l’Ajuntament de 
Santa Coloma de Cervelló, 

que té com objecte la conser-
vació, la difusió i la recerca de 
la Cripta de la Colònia Güell, 
així com el manteniment i 
millora del seu entorn.

Foto: Arxiu

L’exalcalde de Sant Feliu de 
Llobregat s’estrena com escriptor

L’exalcalde de Sant Feliu de Llobregat, Jordi San José, 
s’ha estrenat com a escriptor amb el llibre ‘Estimades 
Families’, en el qual fa visible la diversitat de les realitats 

familiars que hi ha a la majoria de centres educatius de 
Catalunya. Valent-se de la mateixa experiència, l’autor narra 
la peripècia vital de dos professors, Anna i Miquel, amb els 
quals s’identificaran molts docents. El llibre, segons l’editorial 
Eumo que el publica, és un cant a la comunitat, a les famílies 
i a l’amor pels fills, i un elogi a la contribució integradora que 
fan els centres educatius més enllà de l’aula.

La pratenca Laura Ferrés roda   
el seu primer llargmetratge

La directora Laura Ferrés va començar al setembre 
el rodatge del seu primer llargmetratge, La Imatge 
Permanent,. Premiada a la Setmana de la Crítica 

del Festival de Cannes, als Goya i als Gaudí, pel seu curt 
documental Els desheretats, Ferrés firma el guió del seu 
primer llargmetratge amb la col·laboració d’Ulisses Porra 
(Tigre, Carajita) i Carlos Vermut (Magical Girl, Quién te cantará).  
El programa municipal El Prat Film Office està donant suport 
a l’equip de producció del llargmetratge de Laura Ferrés, com 
també ho va fer en el cas del curt “Els desheretats”.  

Els Castellers de Cornellà es van 
exhibir al concurs de Tarragona

La Tarraco Arena Plaça es va tornar a omplir aquest cap de 
setmana de camises i faixes en les dues jornades principals 
del XXVIII Concurs de Castells de Tarragona, la competició 

bianual més destacada del calendari casteller i que aplega les 
principals colles de Catalunya. Una trentena de colles, entre 
les quals es trobava la de Cornellà de Llobregat, van tornar a 
l’antiga plaça de braus després de l’aturada pandèmica. 
Va ser una cita molt especial per als baixllobregatins, que 
tornaven després de vint-i-quatre anys. Els Castellers de 
Cornellà van fer 5d7, 3d7ac, 4d7a i 4pd4.

El Festival 48H Open 
House Barcelona 
torna a Sant Joan 

El cap de setmana del 
22 i 23 d’octubre, Sant 
Joan Despí tornarà a ser 

una de les ciutats protago-
nistes del prestigiós festival 
d’arquitectura 48H Open 
House Barcelona. Acabades 
les restriccions d’aforament 
a causa de la pandèmia, el 
certamen que ens convida a 
conèixer el patrimoni cultu-
ral i artístic de la ciutat arriba 
amb un munt de propostes. 
Durant dos dies, a Sant Joan 
Despí es podran visitar de 
manera lliure diferents edifi-
cis, tant públics com privats: 
Can Negre, Can Maluquer, 

l’ermita de la Mare de Déu 
del Bon Viatge, Can Po Car-
dona, Cal Tous, el restaurant 
Follia, la Ciutat Esportiva del 
Barça i les cotxeres del TRAM 
(amb reserva prèvia).

Acord de col·laboració entre l’Ajuntament 
de Molins de Rei i el Museu de Lleida
Cedirà fons dels segles XV i XVI de les seves col·leccions per a ser exposats

Foto: Aj. Molins de Rei

L’Ajuntament de Mol-
ins de Rei va signar un 
acord amb el Museu de 

Lleida, que col·laborarà en 
el futur Museu del Renai-
xement, ubicat a l’edifici 
del Palau de Requesens. 
En l’acte de signatura hi ha 
assistit, l’alcalde de Molins 
de Rei, Xavi Paz, el primer ti-
nent d’alcalde, Ramon Sán-
chez, i el director del Museu 
de Lleida,  Josep Giralt. En 
aquest acord queda cons-

tància la voluntat del Mu-
seu de Lleida a cedir fons 
dels segles XV i XVI de les 
seves col·leccions per a ser 
exposats en el futur Museu 
del Renaixement, una ve-
gada s’hagin finalitzat les 
obres de reforma del Palau 
de Requesens i es trobi en 
les condicions òptimes de 
poder acollir les col·leccions 
d’art. “Quan et conviden a 
un projecte d’abast nacio-
nal seria una equivocació 

no sumar-s’hi. Per això, es-
tem encantats d’associar-
nos en aquest projecte local 
però de dimensió de país”, 
ha assegurat el director 
del Museu de Lleida, Josep 
Giralt, que també ha afegit 
que “una vegada s’obrin les 
portes del Museu aquelles 
persones que vulguin saber 
més sobre del renaixement 
de Catalunya hauran de fer 
parada a Molins de Rei i vi-
sitar el Palau de Requesens”.

Deu gravats
Les primeres peces d’art que 
cedirà el Museu de Lleida 
al municipi baixllobrega-
tí seran deu gravats de la 
col·lecció d’Antoni Gelonch, 
entre aquests gravats s’hi po-
den trobar obres d’Albrecht 
Dürer, Michael Wolgemuth 
i Gheyn. També està previst 
que es puguin cedir altres 
peces, com tapissos, per fu-
tures exposicions temporals.

L’Ajuntament d’Esplugues de Llobregat 
compra als hereus l’Espai Corberó
El consistori adquireix per tres milions d’euros la singular finca

L’Ajuntament d’Esplugues 
de Llobregat va adquirir 
als hereus de l’escultor 

Xavier Corberó (1935-2017) 
l’anomenada Casa dels Cecs, 
un espai singular ubicat en 
el número 100 del carrer 
Església, que passa a ser pú-
blic. Amb l’adquisició, per 
tres milions d’euros, a més 
d’incorporar un nou equi-
pament, també es vol rei-
vindicar el llegat de l’artista, 

vinculat al municipi baixllo-
bregatí. “Durant mig segle, 
l’Espai Corberó ha actuat 
com a nucli d’atracció de 
creativitat de portes end-
ins. Ara, ho adquirim amb 
vocació d’obrir-lo a la ciu-
tadania”, ha dit l’alcaldessa 
d’Esplugues, Pilar Díaz. I ha 
afegit que “s’està treballant 
en un pla d’usos que, en 
tractar-se d’un equipament 
singular, serà també singu-

lar”. Per aquest acord, el con-
sistori adquireix l’espai, que 
conté elements que formen 
part del conjunt de l’obra, 
com diverses escultures de 
Xavier Corberó repartides 
de manera lliure.  Durant la 
presentació, Midu Rica, ví-
dua de l’artista, ha expres-
sat la seva satisfacció del fet 
“que hagi estat l’Ajuntament 
el comprador, ja que sa-
bem que així es mantin-

drà l’esperit” que va guiar 
Xavier Corberó “durant 15 
anys de dedicació absoluta 
a la creació d’aquesta obra.”

L’edifici
També coneguda com a Es-
pai Corberó, la Casa dels Cecs  
compon, bàsicament, d’un 
cos lateral, edificat en planta 
baixa perpendicular al carrer 
Església i que abasta tota la 
longitud de la finca, diver-

sos patis, basses d’aigua i 
una segona construcció. El 
sostre construït total és de 

1.995 m2 en una parcel·la de 
2.055 m2 on hi ha diverses 
construccions i patis. 

Foto: Aj. Esplugues
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ESPORTS
El CBS Sant Boi, subcampió de 
la Divisió d’Honor de softbol

E l CBS Rivas madrileny no va donar gaire opció al CBS 
Sant Boi i es va proclamar campió de Lliga de la Divisió 
d’Honor de softbol després de guanyar el quart partit 

del playoff final (7-0) en partit disputat al camp de softbol 
Polideportivo Cerro del Telégrafo. La sèrie va finalitzar 
amb un clar 3-1 a favor de les madrilenyes després que 
les baixllobregatines guanyessin per 0-2 en el tercer partit. 
Anteriorment, a Sant Boi de Llobregat, es van imposar les 
noves campiones de la competició per 0-5 i 0-7.

El Levante Las Planas presenta 
el seu nou patrocinador

Assolim, companyia referent en la distribució de productes 
frescos i congelats, va formalitzar el seu acord de patrocini 
amb el primer equip femení de l’FC Levante Las Planas. 

L’acte, que es va celebrar al camp de futbol municipal del club 
santjoanenc, va comptar amb la participació de les jugadores 
Nerea Gantxegui i Ebi Onome, el president del club Levante 
Las Planas, Sebastián Cañas, i Toni Rodes, CEO d’Assolim 
Foodservices. A més, l’entitat va presentar oficialment a Ebi 
Onome, nova incorporació de l’equip femení.

La Penya Esplugues té rival a la 
Copa de la Reina de futbol sala

La Real Federación Española de Fútbol va sortejar la 
segona ronda de la Copa de la Reina de futbol sala 
femení amb la presència catalana de l’AE Penya 

Esplugues. La segona eliminatòria de la competició 
es disputarà a partit únic el pròxim 1 de novembre. El 
rival de les espluguines serà el Pescados Rubén Burela 
gallec, uns dels millors equips del món.

Riquelme i Donadeu guanyen 
la 41a Cursa del Prat

Carlos Riquelme, a la categoria masculina, i Maria 
Donadeu, a la femenina, van ser els guanyadors 
de la quaranta-unena edició de la Cursa del Prat 

que es va celebrar el passat 25 de setembre. Riquelme 
va fer un registre final de 33’20’’, mentre que Donadeu 
va invertir un temps de 36’11’’.  La prova atlètica va 
aplegar més de 500 participants.

Foto: CBS Sant Boi

CORNELLÀ/SANT FELIU/VILADECANS

Cornellà i Viladecans, 
campions de la Lliga Catalana
El Barça CBS no va aconseguir el títol de la categoria Femenina, 
després de perdre la final a Girona davant el Cadí La Seu (60-42)

Mollet del Vallès va 
ser l’escenari, el cap 
de setmana de l’1 

i 2 d’octubre, de la Final a 
Quatre de la Lliga Catalana 
LEB Plata. El CB Cornellà es 
va proclamar campió des-
prés de derrotar l’amfitrió 
Recambios Gaudí CB Mo-
llet per 93-77 en un partit 
dominat per l’equip baix-
llobregatí. D’aquesta ma-
nera, el club cornellanenc 
va revalidar el títol aconse-
guit la temporada anterior 
al Parc Esportiu Baix Llo-
bregat i suma el seu segon 
trofeu en la competició. Pel 
que fa al partit pel tercer i 
quart lloc, el Brisasol-CB 

Salou A ha superat el CB 
Prat per 77-73. Mentres-
tant, l’Unilever Viladecans 
BF va ser el nou campió de 
la dinovena edició de la Lli-
ga Catalana LF2 després de 
guanyar a la final al GEiEG 
de Girona per 49-53 en un 
partit emocionat que es va 
disputar al pavelló Castell 

d’en Planes de Vic el passat 
diumenge 25 de setem-
bre. Les viladecanenques 
prenen el relleu al Basket 
Almeda de Cornellà de 
Llobregat. És el seu segon 
títol d’una competició que 
no guanyaven des de l’any 
2003. D’altra banda, el Pa-
velló Municipal Girona-

Fontajau va acollir la final 
de la trenta-quatrena edi-
ció de la Lliga Nacional Ca-
talana Femenina. El Cadi La 
Seu es va proclamar cam-
pió en derrotar el Barça CB 
Santfeliuenc en la Final per 
60-42. El conjunt de l’Alt 
Urgell va reeditar el títol 
aconseguit l’any passat.

Fotos: FCBQ

GAVÀ 

Gavà va celebrar la gran Nit 
de l’Esport a l’Espai Maragall
Laura Redondo, Patricia Llabrés i Xavier Escoriza, grans triomfadors

La Nit de l’Esport 2022 
es va celebrar a l’Espai 
Maragall de Gavà amb 

un objectiu molt clar: pre-
miar als esportistes, clubs, 
i persones relacionades 
amb l’esport, que més han 
excel·lit en aquest any. Entre 
els esportistes reconeguts hi 
havia dos noms propis tan 
especials com Laura Redon-
do i Xavier Escoriza. L’atleta 
va rebre la distinció com a 
millor esportista de l’any 
juntament amb la jugadora 
de voleibol Patricia Llabrés. 
D’altra banda, va rebre una 
menció especial per la seva 

progressió en el darrer any 
assolint fites com la segona 
posició en la fase territorial 
del Campionat de Catalunya 
Sub 12.

Altres distincions
També van ser distingits 
l’Agrupació de Futbolistes 
Veterans de Gavà i el Club 
Bàsquet Gavà pels seus cin-
quanta anys, el Futbol Club 
Gavà, pel seu centenari, i 
també va haver-hi un re-
cord especial per Juan José 
Sebastián, que va dedicar 
tota la seva vida a l’educació 
i a l’esport de base. Gemma 

Badia, alcaldessa de Gavà, 
va dir que “és molt just que 
en el món de l’esport es 
posi en relleu tot allò que 
feu els infants, els adults, els 
entrenadors, les famílies, i 

les entitats, que són el teixit 
que fa possible no només 
que es pugui fer esport a 
la ciutat sinó també que es 
pugui implementar una cul-
tura de l’esport”.

Foto:  Aj. Gavà
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Joel Plata ser tercer al 
40è Memorial Joaquim 
Blume-Torneig Inter-

nacional Ciutat de Barce-
lona de Gimnàstica Artís-
tica, disputat en el CEM 
Olímpics del Vall d’Hebron 
de la ciutat comtal amb la 
participació de vint-i-dos gimnastes (deu femenines) de 
nou nacions.  El viladecanenc va fer una gran actuació 
guanyant en salt i això el va portar a aconseguir el tercer 
calaix amb un total de 83.100. Les altres puntuacions del 
gimnasta van ser: 13,800 en terra i cavall amb arcs; 13,200 
en anelles; 14,700 en paral·leles; i 12,650 en barra. D’altra 
banda, la gimnasta del CGE Les Moreres d’Esplugues de 
Llobregat, Paula Raya, va finalitzar en cinquè lloc.

Laia Sanz finalitza en segon 
lloc al desert xilè d’Atacama

L’Acciona-Sainz XE Team 
va aconseguir el se-
gon lloc en el podi del 

Copper X Prix, la prova 
d’Extreme E que va tenir 
lloc en el desert d’Atacama 
(Xile). L’escuderia d’Acciona 
va signar d’aquesta mane-
ra el seu millor resultat en les dues temporades del primer 
campionat de motor dissenyat per a conscienciar sobre la 
crisi climàtica. L’equip liderat per Carlos Sainz i Laia Sanz va 
completar un cap de setmana amb un alt nivell competi-
tiu, arribant a ser el conjunt més ràpid durant els entrena-
ments i en una de les classificacions. L’escuderia suma 60 
punts i se situa en el tercer lloc de la classificació general.

Sofia Augayo, tercera a la 
XV Triatló Barcelona 2022

La pratenca Sofia Agua-
yo (Club Triatló Prat 
1994), de 25 anys, 

campiona de Catalun-
ya de Triatló, campiona 
d’Espanya per Clubs 2021 i 
aquest any ha estat bronze 
en la Copa d’Europa de 
Coïmbra, va ser tercera a 
la XV Triatló Barcelona 2022 amb un crono de 2h.01’12’’. 
La lluita per la victòria es va establir des del segment de 
natació amb prou feines deu segons de diferència entre 
Aguayo, Herrero, Gómez i la vigatana Marta Sánchez. En 
els 40 km de ciclisme, les diferències entre les quatre es 
van mantenir en aquests 10 segons, i l’asturiana, amb un 
temps de 32’44’’ en els 10 km va totalitzar 1h.58’47’’.

El viladecanenc Joel Plata, 
tercer al Joaquim Blume

Foto:  LS

Foto: TB

MOLINS DE REI

Molins de Rei viurà una etapa 
de la Volta Ciclista a Catalunya
Serà la primera vegada que el municipi acollirà una arribada 
de la cursa, després que va ser sortida d’una contrarellotge

Foto:  Arxiu

CORNELLÀ 

WTC Almeda Park presenta el 
nou equip eRacing ETSEIB
L’acte va donar el tret de sortida a la nova temporada

El WTC Almeda Park, a 
Cornellà de Llobregat, va 
acollir la presentació del 

nou equip eRacing ETSEIB, un 
equip fundat per estudiants 
de l’Escola Tècnica Superior 
d’Enginyeria Industrial de 
Barcelona (ETSEIB, UPC) que 
desenvolupa una moto elèc-
trica de competició. La jorna-
da, organitzada al costat de 
Vanderlande, va servir per a 
donar el tret de sortida a la 
nova temporada i ha permès 
revelar la decoració que lluirà 
el prototip durant aquest pe-
ríode. Vanderlande, que ocupa 

2.907 m² de l’edifici 6 de World 
Trade Center Almeda Park i 
és el patrocinador princi-
pal de l’esquadra i líder en 
sistemes d’automatització 
de processos logístics, va 
inaugurar recentment una 
càtedra d’empresa al costat 
de la Universitat Politècni-
ca de Catalunya (UPC), que 
busca acostar la indústria a 
l’àmbit universitari.

Esforç municipal
L’eRacing és una platafor-
ma per a joves estudiants 
d’enginyeria que volen fer 

els primers passos en la 
seva carrera professional, 
treballant en un ambient 
competitiu on posar a 
prova les seves capacitats. 
Els membres de l’equip 
dissenyen, fabriquen i tes-
ten una moto elèctrica de 

competició, completament 
funcional, que participa en 
el certamen internacional 
MotoStudent, on equips 
universitaris d’al voltant 
del món competeixen per 
la victòria final en el traçat 
aragonès de MotorLand. 

La vila serà l’escenari d’una 
arribada de la Volta Ciclis-
ta a Catalunya l’any 2023, 

en la 102a edició de la com-
petició. Serà la primera vega-
da que el municipi del Baix 
Llobregat tingui una arribada 
de la cursa, ja que prèviament 
només havia protagonitzat 
una sortida, l’any 2003. Serà el 
retorn de la Volta a Molins de 
Rei vint anys després, ja que 
Molins de Rei va ser la sortida 
d’una contrarellotge indivi-
dual de 13,1km amb final a 
Vallvidrera (Barcelona) que 
va adjudicar-se José Antonio 
Pecharromán per davant de 
Roberto Heras i del colombià 

Santiago Botero. En aquesta 
ocasió, Molins de Rei prota-
gonitzarà en la propera edi-
ció l’arribada d’una etapa en 
línia a la seva població, en un 
final molt esperat per la gran 
comunitat ciclista que hi ha 

a la localitat i per tots els se-
guidors i aficionats a l’esport, 
a més, coincidint amb una 
data molt especial: els 75 
anys del Club Ciclista Molins 
de Rei. De fet, en els darrers 
anys, la vila ha allotjat diver-

sos esprints intermedis de la 
competició. L’alcalde de Mo-
lins de Rei, Xavi Paz, agraeix 
la confiança de l’organització 
i assegura que “és un orgull 
comptar amb la Volta, un 
esdeveniment centenari del 
ciclisme. És una oportunitat 
per promoure la Vila en totes 
les seves dimensions i alho-
ra fer gaudir als ciutadans. 
El regidor d’Esports, Ramon 
Sánchez, explica que “això 
suposarà un gran impacte 
per Molins de Rei, que afec-
tarà positivament al comerç i 
l’hostaleria sobretot, i també 
servirà com a promoció del 
municipi arreu del país.”
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